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Vragen van de leden Aasted
Madsen-van Stiphout en Van
Vroonhoven-Kok (beiden CDA) aan
de minister van Onderwijs, Cultuur en
Wetenschap over het feit dat het
Cuypersgenootschap een
monumentenstatus voor de Maria
Goretti-kerk in Kerkrade heeft
aangevraagd. (Ingezonden 6 oktober
2009)

1
Bent u op de hoogte van het feit dat
het Cuijpersgenootschap een
monumentenstatus voor de Maria
Goretti-kerk in Kerkrade heeft
aangevraagd?1

2
Heeft u kennisgenomen van de
bouwkundige staat van het gebouw
en het onderzoeksrapport van de
constructeur?2

3
Hoe beoordeelt u het
aanwijzingsverzoek tot monument,
gezien de bouwkundige staat waarin
het na de gedeeltelijke sloop verkeert
en het feit dat het interieur van de
kerk al voor de verkoop aan de
huidige eigenaar verwijderd was?

4
Kunt u vergelijkbare situaties
benoemen waarin belanghebbenden
op het allerlaatste moment een
aanwijzigingsverzoek indienen bij de

Rijksdienst voor het Cultureel
Erfgoed? Hoeveel procent van die
aanwijzigingsverzoeken heeft geleid
tot de monumentenstatus?

5
Erkent u de grote economische,
maatschappelijke en
veiligheidsgevolgen van de
vertraging die zo’n
aanwijzigingsverzoek oplevert? Wie
moet volgens u de kosten van deze
vertraging dragen? Kan van een
AWBZ-instelling3 verwacht worden
dat zij deze kosten draagt?

6
Op welke termijn krijgt de eigenaar
duidelijkheid in deze kwestie?

7
Is de gemeente bevoegd sloop
te gelasten als dit uit
veiligheidsoverwegingen
noodzakelijk wordt geacht?

1 L1 radio en televisie, 28 september 2009.
2 Onderzoeksrapport van de constructeur.
3 AWBZ: Algemene Wet Bijzondere
Ziektekosten.

Antwoord

Antwoord van minister Plasterk
(Onderwijs, Cultuur en Wetenschap)
(ontvangen 2 november 2009)

1
Ja. Inmiddels heeft het
Cuypersgenootschap het verzoek tot
aanwijzing weer middels brief van
15 oktober 2009 ingetrokken. Zie

daarvoor de bijlage. Omdat in theorie
wel sprake kan zijn van een dergelijke
situatie, heb ik uw vragen wel
beantwoord.

2
Ja.

3
Het huidige aanwijzingsbeleid zou
weinig ruimte bieden om deze kerk
aan te wijzen. De kerk staat noch op
de lijst van 100 topmonumenten noch
op de ijklijst die daaraan ten
grondslag lag. Vanuit de
cultuurhistorische waarden bezien
hebben andere wederopbouwkerken
in Limburg, zelfs van deze architect,
meer waarde. Bovendien zijn er nu al
veel monumentale waarden, inclusief
het interieur, verloren gegaan door
sloop. Het is dus zeer
onwaarschijnlijk dat dit
aanwijzingsverzoek tot een besluit tot
aanwijzing als beschermd
rijksmonument zou hebben geleid.

4
Voor het Proosdijpark te Meerssen is
ook een aanwijzingsverzoek in een
laat stadium van de planvorming
gedaan. Deze procedure loopt
overigens nog omdat het advies van
de Raad voor Cultuur nog niet is
afgegeven. Er zijn de afgelopen jaren
echter vrijwel geen vergelijkbare
situaties geweest.

5
Ja. In het huidig stelsel zijn de kosten
van vertraging voor rekening van de
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eigenaar. Dat geldt ook voor een
AWBZ-instelling, daarvoor geldt geen
bijzondere positie.

6
In het geval van de Maria Goretti Kerk
is deze vraag niet meer aan de orde.

7
De gemeente kan maatregelen treffen
indien sprake is van een onveilige
situatie. Dat kan in theorie sloop zijn.
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